
Rada starostov mesta Košice 

 

 

Zápisnica 

zo 44. rokovania Rady starostov v Košiciach, zo dňa 26.01.2010 

 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda Daniel. Rusnák. Privítal  

p. Petra Gombitu. Riaditeľa  útulku Bernátovce0, ktorý vystúpi k problematike útulku 

pre bezdomovcov v Bernátovciach. Ide mu o spoluprácu s mestskými časťami 

v rôznych aktivitách, ktoré upresní vo svojom vystúpení.  

 

K programu rokovania 

 

p. Kažimír- starosta MČ Krásna – Dal návrh na doplnenie programu rokovania: 

bod č. 4/ Žiadosť Rady starostov adresovanú vláde SR v súvislosti zo situáciou 

v DPMK a so zabezpečením organizácie majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji. 

Bod č. 5/ Návrh na zmenu a doplnenie pravidiel prenajímania majetku mesta 

Košice 

 

Hlasovanie č. 1 o zaradení bodu č. 4: za 15, proti -, zdržal sa -. 

 

Hlasovanie č. 2 o zaradení bodu č. 5: za 15, proti -, zdržal sa -. 

 

Hlasovanie č. 3 o celkovom programe: za 15, proti -, zdržal sa -. 

 

––-     ––-     ––- 

 

Overovatelia zápisnice: 

Mgr. Jozef Andrejčák 

                                                    Ing. Miloš  Beca 

 

––-     ––-     ––- 

 

p. Peter Gombita, riaditeľ útulku pre bezdomovcov Bernátovce. 

Predstavil ich prácu v útulku pre bezdomovcov v Bernátovciach. Jedným 

z dôležitých problémov v Košiciach je chudoba a bezdomovci. Je tu asi 500 

bezdomovcov. Charita sa stará o 120 a oni o 90 ľudí. Vonku je ich asi 200 až 

250. Chce stručne predstaviť ich prácu. V „Oáze pre nový život“ so sestričkami 

Vincentkami na Alejovej a Kukučínovej ulici, spolu  niektorými bezdomovcami 

sa podarilo opraviť budovu v Bernátovciach. Chovajú tam dobytok, ošípané 

a kone a tým ich vedú k určitej práci. Pre  ďalších 50 ľudí sa zabezpečila 

nocľaháreň, ale je to veľmi málo. Oni, ako charita, nechcú len dostávať  peniaze 

ale chcú aj sami niečo vyprodukovať pre seba, dopestovať si niektoré potraviny. 
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Dnes sú schopní pre 90 ľudí dať plnú stravu: raňajky, obed a večeru a bolo by 

možné ešte pre ď ďalších 90 až 100 ľudí túto stravu zabezpečiť.  Strava je 

veľký problém sú to veľké výdavky. Majú aj iné aktivity, napr. v Košiciach 

robili s bezdomovcami živý Betlehem kde im k tomu pomohla aj farnosť. . 

Ďalšou činnosťou je ich pomoc pri upratovaní znečistených plôch napr. na 

stanici čím prispejú ku skrášleniu mesta. Myslí si, že v každej MČ sú  

bezdomovci a tí by sa mali  premiestniť do útulku.  

Potrebovali by jeden hangár, alebo  miesto kde by  ďalších 60 – 80 ľudí mohlo 

cez zimné obdobie prespať. Tým by sa realizoval projekt: Mesto bez chudoby 

a bol byt to aj  príspevok starostov MČ ku krajšiemu mestu.  

Ďalšie veci, ktoré by im pomohli sú drevo, dosky,  rôzny materiál z ktorého by 

sa dalo niečo urobiť, lebo pre bezdomovcov je terapiou práca.  Poďakoval sa za 

možnosť vystúpiť.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Spýtal sa, či uvedený hangár by mal byť na  

jednom mieste. Druhá požiadavka bola na materiálnu pomoc. Požiadal  

p. Gombitu o písomný zoznam vecí ktoré potrebujú.  

  

p. Peter Gombita –Môže to byť na jednom mieste, ale nemusí, ide o to, aby to bolo čo  

najlacnejšie, výhodnejšie je to na jednom mieste. Má požiadavku na starostov, 

či by  nebolo možné niektorých ľudí aj zamestnať.  

                     

p. Jenčová, starostka MČ Košice - Nad Jazerom -  Upozornila, že stále je možnosť   

aktivačných prác  a každá obec to rada využije, lenže medzi ľuďmi nie je o to 

záujem. Ak je niekto v hmotnej núdzi, k tejto hmotnej núdzi dostane asi 63 

EUR. Pritom každý starosta by rád využil každú pomocnú ruku. V MČ Košice - 

Nad Jazerom je veľmi málo pracovníkov na aktivačných prácach. Ak niekto 

nemá problém s dochádzkou môže sa prísť zamestnať. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov- Poznamenal, že musia to byť ľudia, ktorí sú  

 evidovaní na Úrade práce. 

                     

p. Jenčová, starostka MČ Košice - Nad Jazerom - Sú dve možnosti. Jedna možnosť je  

 cez úrad  práce a druhá možnosť, že to ide cez MČ ale je to drahšie.  
 

 p. Rusnák, predseda Rady starostov – Poďakoval sa za príhovor a pevne verí, že  

 nejaká forma pomoci určite príde.  

 

-----     -----     ----- 

 

1. Zverenie pozemkov do správy MČ Košice- Staré mesto 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Jedná sa o pozemok v areáli krytého kúpaliska.  

Nakoľko k materiálu nemal nikto pripomienky, Rada starostov ho berie na 

vedomie.  
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2. Zámena pozemkov v k.ú. Letná  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Jedná sa o zámenu pozemkov v MČ Sever  

 k.ú. Letná medzi mestom Košice a fyzickou osobou.  

Nakoľko k materiálu nemal nikto pripomienky, Rada starostov ho berie na 

vedomie. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – K bodu č.2 bol bez pripomienok. 

 

-----     -----     ----- 

 

3. Odpredaje pozemkov vo vlastníctve mesta Košice 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov- Jedná sa o pozemky mimo intravilánu  mesta  

Košice. Nakoľko k materiálu nemal nikto pripomienky, Rada starostov ho berie 

na vedomie. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – bod č.3 bol bez pripomienok. 

 

-----     -----     ------ 

 

4.  Žiadosť Rady starostov adresovaný vláde SR v súvislosti zo situáciou v DPMK    

      a so zabezpečením organizácie majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji 

 

p. Kažimír – starosta MČ Krásna – Situácia v DPMK je dobre známa, stav vozového  

parku a električkovej trate je veľmi zlý, posledná rekonštrukcia  sa robila na 

úseku VSS. Vzhľadom  k tomu, že idú majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji a aj 

napriek tomu, že mesto bolo úspešné pri podávaní projektu na nákup nových 

autobusov,  myslí si, že stav vozidlového parku a stav električkových tratí je 

kritický až havarijný. Keďže MS v ľadovom hokeji sú už pred dverami, je 

predpoklad že v roku 2011 tu príde veľa návštevníkov, ktorí sa budú presúvať 

najmä mestskou hromadnou dopravou. Ako rada starostov by mohli využiť 

tento priestor a požiadať vládu SR o vyčlenenie dotácie na nákup nových 

autobusov, rekonštrukciu havarijných úsekov ako je napr. na  Nám. 

Osloboditeľov. Táto výzva bola pripravená a podaná na základe dohody 

s pracovníkmi DPMK. 

  Text výzvy:  

Rada starostov žiada vládu SR o pomoc a finančnú dotáciu  na obnovu 

vozového parku mestskej hromadnej dopravy a rekonštrukciu havarijných 

úsekov električkových tratí z dôvodu dôstojného zabezpečenia organizácie MS 

v ľadovom hokeji 2011 v Košiciach.  

Dopravný podnik pripravoval nejaké podklady pre pána primátora a žiadosť išla 

na rôzne úrovne do Bratislavy.  Myslí si, že ak by Rada starostov schválila tento 

text tak by to pomohlo a DPMK by už  ďalej špecifikoval konkrétne 

požiadavky. 
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p. Rusnák, predseda Rady starostov- Požiadal p. Kažimíra, aby  výzvu predložil 

 písomne.  

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany - Mal pripomienku k textu „prepravu alebo dopravu“  

  

p. Hlinka, starosta MČ Juh – Podporil tento návrh. Musí sa využiť táto veľká akcia a je  

to dôvod na to, aby si niečo pýtali. Treba vyvinúť tlak, aby sa našli finančné 

zdroje. Bolo by dobré, aby to bolo potvrdené aj mestský zastupiteľstvom, čo by 

nemal byť problém. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov –  Myslí si, že všetci podporujú tento návrh. Dal  

 hlasovať o predloženom návrhu. 

 

Hlasovanie č.4: za: 14 , proti:-, zdržal sa: 2 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Konštatoval, že návrh bol schválený. 

 

-----     -----     ----- 

 

5.   Návrh na zmenu a doplnenie pravidiel prenajímania majetku mesta Košice 

 

p. Kažimír, starosta MČ Krásna – Pravidlá prenajímania majetku mesta a určovania  

výšky nájomného všetci poznajú. Prítomným predložil materiál stanovenia 

výšky nájomného mesta Košice a Magistrátu mesta Košice, kde červenou 

farbou sú doplnené nové texty ustanovenia , modrou sú vypustené texty a 

zelenou sú poznámky. Jeho návrh vychádza z návrhu, ktorý mesto pripravovalo 

a nepredložilo do MZ. Týka sa §13 stanovenie výšky nájomného za pozemky 

v osobitných prípadoch, keď MČ, resp. niekto iný pripravuje inžinierske siete, 

chce vybudovať komunikácie a tie chce odovzdať mestu Košice. Podľa jeho 

názoru by nemal platiť nájomné v horibilnej výške, ale  len symbolické. Mesto 

by malo po dohode prevziať tieto dopravné stavby resp. iné a  malo by byť 

spokojné, že niekto tieto dopravné stavby pre obyvateľov mesta vybuduje.  

Nieje to jeho návrh, ale návrh magistrátu, ktorý zatiaľ nebol predložený. MČ 

Krásna minulý rok kvôli  stavebnému povoleniu na rekonštrukciu celého 

námestia bola nútená uzatvoriť nájomnú zmluvu s mestom Košice, kde zobrala 

do prenájmu časť komunikácie,  čiže tie časti, kde jazdí MHD a mesto je 

správcom komunikácie a vlastníkom. MČ musela súhlasiť s tým, že zaplatí 

nájomné do právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia vo výške 12 401,- Sk 

a odo dňa právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia zaplatí mestu Košice ročne 

186 694,- Sk 

Tento upravený návrh je potrebné posunúť čím skôr do MZ  Podľa rozhodnutia 

rady starostov pripraví návrh do MZ , ktorý podľa rokovacieho poriadku 

predloží aj na ostatné komisie.  

 

p. Kupec- starosta MČ Kavečany – Pripomienka k textu uznesenia, schvaľuje sa návrh  

 na zmenu a nie zmena.  Čo sa  týka majetku – nájom, ako forma správy, nestačí. 
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p. Beca – starosta MČ Vyšné Opátske -  Podporil návrh p. Kažimíra, s výhradou,  

ale nie k návrhu p. Kažimíra, ale k návrhu mesta Košice.  Ide o novinové stánky 

na území piatej kategórie kde nájomné by malo byť minimálne 6000,- Sk za 

celý pozemok pod novinovým stánkom. Je to veľa. Pozemok v MČ Vyšné 

Opátske  bol prenajatý  za 4000,- Sk. Stánok skončil lebo nie je to až také 

výhodné ako to vyzerá  a hlavne na území tejto piatej kategórie. Z toho hľadiska 

je nutné cenu  prehodnotiť a znížiť. Jeho pripomienka je, že súhlasí s úpravou 

a prehodnotením minimálne tej položky. K bodu 4 a 5 nemá výhrady.  

  

p. Rusnák, predseda Rady starostov –  Starosta Kažimír navrhol, aby sa tento materiál  

 schválil. 

 

Hlasovanie č.5: za : 14, proti: -, zdržal sa: 1 

 

-----     -----     ----- 

6. Rôzne 

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany – Vrátil sa  k listu - požiadavke magistrátu  

o poskytnutie údajov z evidencie obyvateľov, informoval sa, ako sa k tomu 

jednotliví starostovia stavajú. Predtým to bola požiadavka pre daňové oddelenie 

a teraz je požiadavka zo školstva.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Čo sa týka MČ KVP po porade s právnikmi ide  

záporná odpoveď k poskytnutie údajov tak, ako to vyžaduje mesto, to nie je 

možné urobiť. Evidencia obyvateľov už nie je originálna kompetencia je to 

prenesený výkon štátnej správy a tam je povinnosť dodržiavať príslušnú štátnu 

legislatívu a v rámci toho čo stanovuje zákon nemôžme poskytovať tieto údaje.  

 

p. Hlinka – starosta MČ Juh – Súhlasil s p. Rusnákom, že poskytovať údaje nie je  

možné. Upozornil magistrát, aby požiadal o písomné stanovisko  Ministerstvo 

vnútra - register obyvateľstva. Košice sú atypické tým, že niekto iný robí 

evidenciu obyvateľstva a iný robí iné veci napr. správu daní.  Ak príde 

vyjadrenie, že tento výklad to umožňuje potom údaje môžu byť poskytnuté. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Myslava – Ohľadne tejto problematiky sa informoval  

v Bratislave v inštitúcii na ochranu osobných údajov. Bolo mu povedané, že 

mesto ako také sa má obrátiť listom na nich, podľa terajšej legislatívy nie je 

možné tieto údaje mestu poskytnúť.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Juh – Spýtal sa na to, že v decembri  došlo k tomu, že mesto  

Košice tak ako aj iné mesta a obce dostali istý podiel z dotácie, ktorú vláda  

uvoľnila na riešenie dopadov hospodárskej a finančnej krízy. Je to tých 100 mil. 

EUR. V decembri Košice dostali podľa jeho údajov, ktoré sú neoficiálne, okolo 

5,6 mil. EUR. Tieto prostriedky sú určené aj pre MČ vrátane mesta Košice. 
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Bolo by treba túto tému na najbližšom stretnutí zaradiť do programu, ako sa 

tieto peniaze rozdelia a použijú, aby sa nejaká časť dostala aj na MČ.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Prednedávnom na stretnutí Ing.  Dlhý  

informoval, že tieto financie, ktoré prídu ešte v roku 2009 budú zahrnuté do 

prebytku  hospodárenia v roku 2009 a pri rokovaní o prebytku je tam návrh na 

uznesenie, 

aby dotácie, ak budú mestu poskytnuté, boli poskytnuté aj MČ na úrovni roku 

2009. Materiál prejde rokovaním mestskej rady a následne Rady starostov a 

vtedy sa toto uznesenie príjme.  

 

p. Krištof, starosta MČ Barca – Doplnil, aby sa to riešilo tak, aby nie oni boli  

dotačným subjektom voči štátu a všetky náležitosti treba dokladovať v zmysle 

zákona tak,  aby tieto dotácie  riešilo  mesto. 

 

p. Petrenka, starosta MČ Košická Nová Ves – Upriamil pozornosť na  veľkokapacitné  

kontajnery, celý plán zberu a pristavovania týchto kontajnerov pre jednotlivé 

MČ. Došla informácia, že  KOSIT nebude tento rok  robiť zber nebezpečných 

odpadov. Žiada, aby sa prijal nejaký návrh uznesenia, alebo podala žiadosť, aby 

mesto aj tohto roku zabezpečilo zber a likvidáciu nebezpečných  odpadov. 

Nejde o takú vysokú položku, ktorá by mohla mesto zrujnovať. Žiada, aby 

mesto Košice  zabezpečilo cez KOSIT zber a likvidáciu nebezpečných odpadov 

aj v roku 2010 na úrovni roka 2009.  

 

p. Gabštúr, starosta MČ Myslava – Nie je proti tomu, čo hovoril p Petrenka, ale v MČ  

Myslava je tohto materiálu strašne málo, lebo takýto zber je na Popradskej ulici, 

čo je relatívne blízko. V Myslave sa to veľmi neosvedčilo, ale je za návrh  

p. Petrenku.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Bolo by potrebné špecifikovať, ktoré MČ to  

 chcú  a ktoré nie. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom – Doplnila návrh p. Petrenku, lebo to nie je len  

o nebezpečnom odpade, ale aj tuhom komunálnom odpade. Na sídlisku v MČ 

Nad Jazerom zbierali každý týždeň aj nadrozmerný odpad. Teraz sa to zmenilo 

1 krát za 2 týždne. Navrhuje pozmeniť návrh, aby mesto Košice v spolupráci 

s KOSITOM zabezpečilo zber tuhého nadrozmerného a nebezpečného odpadu 

na úrovni roku 2009.  

 

p. Petrenka, starosta MČ Košická Nová Ves – V ich MČ bol problém len so zrušením  

zberu nebezpečného odpadu, ale súhlasí s rozšírením tohto návrhu. Z hľadiska 

priechodností navrhuje podať návrh na dve uznesenia.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov -  Na základe návrhu p. Petrenku budú návrhy na  

 uznesenia podané samostatne.  
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Návrh p. Petrenku, starostu MČ Košická Nová Ves – Rada starostov žiada, aby 

mesto Košice presadilo cestou KOSITU v roku 2010 zabezpečenie zberu 

a likvidácie nebezpečných odpadov na úrovni roka 2009. 

 

Hlasovanie č. 6: za: 17, proti: -, zdržal sa: - 

 

Poznámka: Počas rokovania došiel p. Reštei, starosta MČ Šaca.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Prečítal návrh p. Jenčovej, starostky MČ Nad  

Jazerom. Rada starostov žiada, aby mesto Košice v spolupráci s KOSITOM 

zabezpečilo zber tuhého nadrozmerného komunálneho  odpadu  na úrovni roku 

2009 a to raz za týždeň. 

 

p. Birošová, starostka MČ Poľov – Technická poznámka k nadrozmernému odpadu  

 ako sú skrine, tie  by sa dali ponúknuť p. Gombitovi.  

 

p. Krištof, starosta MČ Barca – Doplnil, že všetky veľkokapacitné kontajnery, ktoré sa  

vyvážajú do spaľovne idú najprv na triedenie, kde sa všetky veci selektujú. Bola 

by to tiež možnosť komunikácie s p. Gombitom.   

 

Hlasovanie č.7: za: 18,  proti: -, zdržal sa: - 

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany – Pripomienka k ponuke z Banskej Bystrice na  

školenie v oblasti životného prostredia - odborná spôsobilosť. Táto kompetencia 

je na meste, čiže nie je to aktuálne.   

 

-----     -----     ----- 
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7. Záver  

 

Program 44. rokovania Rady starostov sa vyčerpal. Predseda Rady starostov 

mesta Košice p. Daniel Rusnák poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

 

         Daniel Rusnák 

            predseda Rady starostov 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená: 29.01.2010 

Za správnosť: Jarmila Horváthová 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Mgr. Jozef Andrejčák ................................... Podpísal dňa............................ 

 

Ing. Miloš Beca  .................................... Podpísal dňa ............................ 

 

 


